

Mtg: October 25, 1961

NATO SECRETVII. NATO PLANNING FOR BERLIN EMERGENCY

References: PO/61/808 ✓
PO/61/765 ✓
PO/61/809 ✓

69. After a discussion in private session, the COUNCIL:

- (1) took note of the report by the French, United Kingdom and United States Governments to the North Atlantic Council (Annex A to PO/61/765);
- (2) approved the instructions contained in PO/61/808(1), and agreed that they should be forwarded to the NATO military authorities;

(1) Originally circulated before amendment as Annex B to PO/61/765.

- (3) noted the interpretive statement contained in PO/61/809 while recognising that the question of the political authorities was subject to further consideration by the Council;
- (4) noted the statements made in the course of discussion.

DEF/
C-R (61)55

May: October 25, 1961

- 17 -

NATO SECRET
C-R(61)55

NATO SECRET

VII. PLANS DE L'OTAN POUR FAIRE FACE A LA CRISE DE BERLIN

Références : PO/61/808 ✓
PO/61/765 ✓
PO/61/809 ✓

69. Après avoir procédé à un échange de vues en séance privée, le CONSEIL :

- (1) prend note du rapport des Gouvernements de la France, du Royaume-Uni et des Etats-Unis au Conseil de l'Atlantique Nord (Annexe A au PO/61/765);
- (2) approuve les instructions contenues dans le PO/61/808(*) et décide qu'elles devront être transmises aux autorités militaires de l'OTAN;
- (3) note la déclaration interprétative figurant dans le PO/61/809 mais reconnaît que la question des autorités politiques doit faire l'objet d'un nouvel examen par le Conseil;
- (4) prend note des déclarations faites en séance.